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Osniva~ Facebooka Mark Cuke-
rberg (Zuckerberg) odazvao se na
poziv vlasnika „Microsofta“ Bila
Gejtsa (Bill Gates) i investitora
Vorena Bafeta (Warren Buffet) i po-
klonio najmanje polovinu svog
bogatstva u dobrotvorne svrhe. 

Premda su ga mediji ~esto
optu`ivali da je arogantan, Cuke-
rberg je pokazao da ne pati od po-
hlepe - bolesti zbog koje gladuju
milioni ljudi {irom svijeta. Premda
}e mnogi re}i „{ta je to njemu“, jer
je i pola od onoga {to ima dovoljno
i njegovim unucima, ne smije se za-
boraviti da }e novcem koji je Cu-
kerberg dao, biti osigurana hrana

za stotine hiljada gladnih usta
{irom svijeta. 

Sre}om, Cukerberg nije sam. Taj
najmla|i filantrop na{ao se me|u 57
svjetskih milijardera koji su se pr-
idru`ili fondaciji „Giving Pledge“,
obavezuju}i se pisanim putem da }e
najmanje 50 posto svog bogatstva
pokloniti u dobrotvorne svrhe za
vrijeme `ivota ili poslije smrti.

Mark Cukerberg najmla|i je
bogata{ koji je sam stvorio svoj ka-
pital i uspio prije svog 24. ro|enda-
na, sa 1,5 milijardi dolara, u}i na
„Forbesovu“ listu milijardera.

Ro|en je 14. maja 1984. u Nju-
jorku. F. K.

Li~nost dana Mark Cukerberg

Najmla|i filantrop
Osniva~ Facebooka poklonio najmanje polovinu

svog bogatstva u dobrotvorne svrhe

Cukerberg: U 24. godini imao miliardu i po dolara 

Tomas Kantrimen pred Helsin{kom komisijom

Samo jedinstvena BiH
mo`e i}i u EU i NATO 

Izjave o odvajanju nekog entiteta ili stvaranju novoga
su destabiliziraju}a retorika, ka`e Kantrimen

Zamjenik pomo}nika ameri~ke
dr`avne tajnice za evropske i evr-
oazijske poslove Tomas Kantri-
men (Thomas Countryman) sma-

tra da BiH mo`e u}i u EU i NATO
jedino kao jedinstvena, funkciona-
lna, mada ne i neophodno centra-
liziranija dr`ava.

On je tokom saslu{anja pred
Helsin{kom komisijom ameri~kog
Kongresa rekao da su izjave o
odvajanju nekog entiteta ili stvar-
anju novoga destabiliziraju}a reto-
rika i da to nije put koji BiH treba
slijediti, javio je Radio „Slobodna
Evropa“, prenijela je Srna.

Kantrimen je naglasio da je
budu}nost BiH vezana uz njen
napredak ka evroatlantskim inte-
gracijama i da protekli izbori pre-
dstavljaju novu mogu}nost da se
prevazi|u prepreke koje su ogra-
ni~avale napredak BiH u posljednje
~etiri godine. 

On je dodao da i susjedi BiH
imaju veoma va`nu ulogu za njen
uspjeh, a pogotovo Srbija i Hrva-
tska kao potpisnice Dejtonskog
sporazuma.Kantrimen: Nova mogu}nost

INTERVJU Sr|an Blagov~anin, direktor TI-ja za „Avaz“

Vrhovi vlasti
su korumpirani

Glavni tu`ilac Bara{in pogre{no je interpretiran u izjavi o politi~koj pozadini
„Transparency Internationala“ � Dobro je {to je Wikileaks objavio dokumente

Razgovarao:
Tarik LAZOVI]

Iza „Transparency Internationa-
la“ ne stoji politi~ki centar mo}i,
ka`e u intervjuu za „Dnevni avaz“
Sr|an Blagov~anin, izvr{ni dire-
ktor organizacije koja ovih dana
obilje`ava deset godina rada u
BiH, odgovaraju}i na optu`be gla-
vnog dr`avnog tu`ioca Milorada
Bara{ina. 

Blagov~anin ka`e da je ova go-
di{njica dobra prilika za sumiranje
rada, ali da velikih iskoraka u bo-
rbi protiv korupcije nije bilo. 

Na dnu liste
- Poslije deset godina djelovanja

„Transparency Internationala“
dr`ava ima solidan zakonski okvir
za borbu protiv korupcije i stra-
te{ke dokumente. Ali, da-
nas, kao i prije, postoji pr-
oblem implementacije.
BiH je ponovo na dnu li-
ste evropskih zemalja
po indeksu korupci-
je, zajedno s Koso-
vom. 

� Ka`ete da imamo dobre za-
kone, vlasti, zna~i, imaju me-
hanizme, ali mi ipak tonemo u
korupciju. [ta nam to govori?

- To pokazuje nespremnost lide-
ra i vladaju}ih politi~kih partija da
se uhvate uko{tac sa tim proble-
mom. Usvajanje zakona je va`no,
ali samo kao prvi korak. Bez pro-
vo|enja problemi se ne}e rje{ava-
ti. U BiH postoji najopasniji vid
korupcije, politi~ka korupcija na
najvi{im razinama vlasti. Tu treba
tra`iti razlog. Politi~ko rukovo-
dstvo involvirano je u koruptivne
aktivnosti. Apsurd je o~ekivati po-
liti~ku volju i akciju od ljudi koji
su u to umije{ani. 

� Izvje{taj Evropske komisije
naveo je da korupcija „prevla-
dava u BiH“...

- Upravo tako. Kada se vidi ja-
san napredak u regionu, postaje
o~iglednije koliko BiH zaostaje.
Uzmite primjer Agencije za borbu

protiv korupcije, koja jo{ nije uspo-
stavljena, a zakon je donesen pro{le
godine u decembru. Apsolutno ne
mo`emo biti zadovoljni procesui-
ranjem korupcije. Imamo samo
simboli~an broj presuda, i to uslo-
vnih. To je, zapravo, promoviranje
korupcije, a ne prevencija. Istrage
traju beskona~no. 

Naravno,
p o s t o j e
objekti-
vni pro-
b l e m i ,

ali postoji ogroman politi~ki priti-
sak na pravosudne institucije. Sva-
kodnevno se ~uju zahtjevi za uki-
danje tih institucija na dr`avnom
nivou i te{ko je djelovati u ta-
kvom okru`enju.

� Spominjete pravosu|e. Gla-
vni tu`ilac Milorad Bara{in
nedavno je izjavio na jednoj te-
leviziji da iza vas li~no stoji po-
liti~ki centar te da }e on, kada
do|e vrijeme, otkriti koji. Kako
to komentirate?

- Radilo se o sugestivnom i te-
ndencioznom pitanju novinara.
Naravno, nije posao Dr`avnog
tu`ila{tva da daje takve izjave i ocje-
ne, jer to ima odre|enu te`inu. Mi
smo danas (ju~er, op. a.) imali di-
skusiju s glavnim tu`iocem i slo`ili
se da postoje politi~ki pritisci na pr-
avosu|e i da va|enje nekih stvari
iz konteksta i optu`ivanje „Trans-
parencyja“ ne}e rije{iti problem.

� Ho}ete da ka`ete da je Ba-

ra{in odustao od onoga {to je
rekao?

- Mislim da se radilo o krivoj
interpretaciji. Takav sam utisak
stekao.

� Ipak, ostaje pitanje ima li
neki politi~ki centar mo}i iza
Vas?

- Koliko ja znam, ne stoji nika-
kav politi~ki centar. Da stoji, valjda
bih ja to znao. 

� Kako se finansira rad
„Transparencyja“?

- Na projektnoj bazi, i to od
me|unarodnih fondova. Oslanja-
mo se na donatore, primjerice vla-
de Njema~ke, Velike Britanije, No-
rve{ke, SAD i Evropske unije. 

Dvoli~nost lidera

� Kako komentirate aferu
„Wikileaks“, koja ve}

danima trese
globalnu poli-
ti~ku i diplo-
matsku sce-
nu?

- Tu postoji nekoliko nivoa, od
kojih se jedan ti~e pitanja koliko je
objavljivanje tih dokumenata u su-
protnosti s pravnim propisima SAD.
To je manje zna~ajno. Pitanje legi-
timiteta takvog ~ina daleko je va`ni-
je. Ovo se moralo desiti prije ili ka-
snije, zbog globalizacije i rasta i ra-
zvoja informacione tehnologije. Mi-
slim da je pozitivno za razvoj demo-
krati~nosti, jer gra|ani trebaju zna-
ti sve {to se de{ava. Kakve }e to po-
sljedice imati za me|unarodne odno-
se i diplomatiju, ostaje da se vidi. 

� Ho}e li ovo imati posljedice po
doma}u politi~ku scenu i pitanje
transparentnosti rada u BiH?

- O BiH do sada nije objavljen
veliki broj informacija, {to ne zna~i
da ne}e. Ne o~ekujem velike poslje-
dice, ali mislim da je va`no da do-
kumenti o BiH isplivaju. Ako se to
desi, postat }e jasna i vidljiva sva
dvoli~nost politi~kih lidera u Bo-
sni i Hercegovini. 

�Kada }e se kod nas desiti Wi-
kileaks, odnosno pojaviti se tzv.
zvi`da~i koji }e razotkriti koru-
pciju koja neupitno postoji?

- Problem je {to BiH nema za-

kon o za{titi „zvi`da~a“, a s druge
strane kod nas to ne}e biti u elektr-
onskoj formi. Ali, to }e se po~eti
de{avati. Postoji veliki broj ljudi u
institucijama dr`ave koji ̀ eli otvo-

reno govoriti, ali strah od gubitka
posla ili naru{avanja fizi~kog inte-
griteta je prisutan i zato se moraju
za{tititi oni koji prijavljuju korupci-
ju. 

Nema zakona o za{titi „zvì da~a“

Blagov~anin:
Promoviranje,
a ne prevencija
korupcije


